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stránka 1 

Ačkoli všechny předpovědi počasí 
byly ještě v úterý naprosto tragické 
a neslibovaly celý víkend nic než zi-

mu a déšť, jak se termín pouti blí-
žil, mírnily se pomalu i předpovědi. 
Nakonec vše dopadlo velmi dobře. 
Přes Poběžovice se přehnala stude-
ná fronta v pátek večer a v noci, 
kdy spadlo na 23 litrů srážek na 
m2 a odpadlo vystoupení poslední 
sobotní kapely na hlavní scéně. V 
sobotu ráno pak přišla krátká deš-
ťová přeháňka, ale půlmaraton již 
proběhl zcela bez deště a navíc se 
pomalu zvyšovala i teplota. V sobo-
tu odpoledne již vysvitlo sluníčko a 
bylo poměrně teplo. Totéž pak pla-
tilo i o nedělním dnu s tím, že na-
večer se trochu ochladilo. 
Zatímco počasí musí všichni brát 
tak, jak přijde, organizační záleži-
tosti pouti jsou „dílem“ lidí a tedy 
stoprocentně ovlivnitelné. A ty do-
padly letos, jak už to bývá dobrým 
zvykem, opět výtečně. Vedoucí 
MKIS Poběžovice, slečna Dominika 
Adamcová měla vše dokonale zajiš-
těné, drobné organizační detaily 
dokázala řešit za pochodu a tak 
mohla letošní pouť bez nejmenších 
problémů „doplout“ až do nedělní 
noci. Je třeba zmínit, že v závěreč-
né přípravě na slavnosti se mohla 
opřít o tři své pomocnice, které za-
jistily množství technických záleži-
tostí a vydatně pomáhaly se sa-
motnou organizací celé akce. Bez 
nich by nebylo možné vše tak bra-
vurně zvládnout. 
Už v pátek po 17. hodině zburácela 
hlavní scéna prvními tóny kapely 
Kabát revival west a to za velmi 
pěkné účasti posluchačů. Stejný 
posluchačský ohlas měla i kapela 
následující, kterou byl EXTRA 
BAND revival. Před pódiem, ve sta-
nu a na chodníku se pohybovalo ví-
ce než 300 posluchačů, což je na 
pátek slušná návštěva. Škoda, že 

před vystoupením kapely Sifon se 
přihnala zmíněná bouře se silným 
větrem a vydatným deštěm, která 

páteční hudební produkci předčas-
ně ukončila. 
Sobotní ráno začalo dešťovou pře-
háňkou, ale ta brzy skončila a tak 
mohly sportovní hry pro děti, po-
znamenané deštěm pokračovat. 
Nad nádvořím u MKIS pracovala již 
tradiční výtvarná dílna, kde děti 
malovaly na obličeje, vyráběly ko-
rálky,  malé panenky atd. Dílna by-
la velmi dobře obsazena dětmi, 
které zde mohly realizovat své vý-
tvarné dovednosti. 
Za zvuků kapely Vysoká tráva, na 
pódiu před MKIS byla návštěvní-
kům představena patronka letošní-
ho půlmaratonu, dvojnásobná mis-
tryně světa v běhu na 800 m, mno-
honásobná mistryně ČR a držitelka 
mnoha dalších ocenění, Ludmila 
Formanová. Skromná a sympatická 
žena pak zasedla ke stolu, aby 
uspokojila frontu zájemců o její 
podpis. Po 12. hodině již byli všich-
ni připraveni přivítat první závodní-

ky 9. ročníku Panevropského půl-
maratonu, který startoval v 11:00 v 
německém Stadlernu. Letošní roč-
ník byl, pokud se týká účasti re-
kordní, protože na startu stanul 
101 závodník, z toho 26 žen! 
Jako prvního v celkovém pořadí v 
cíli mohl početný špalír na poběžo-
vickém náměstí přivítat po zranění 
se navrátivšího Jiřího Vojáka (Mílaři 
Domažlice), který je současně v če-
le série běhů o titul Běžec Chod-
ska. Vítěz „nadělil“ časem 1:14:04 
druhému Tomáši Třešňákovi 
(Sklárna AJETO Lindava), rovných 
7 minut! Na třetím místě skončil 
Němec Dirk Hohmann (SG In-
dersdorf). Nejrychlejší ženou byla 
Němka Brigitte Frenzel (TSV Detag 
Wernberg), druhá skončila s odstu-
pem 6 minut 50 sek. Tereza Malá z 
Meclova a za ní třetí s odstupem 
dalších 6 minut 29 sek. Stanislava 
Forsterová (SC Marathon Plzeň). 

Pořadí bylo hodnoceno a vyhlašo-
váno v jednotlivých věkových kate-
goriích. 
Nejstaršími účastníky závodu byli 
(zprava) Bohuslav Balcar (SC Ma-
rathon Plzeň) a František März 
(Sokol Kout na Šumavě), oba 
shodně ročník 1943.  

Sobotní odpoledne a večer pak na 
hlavní scéně vyplnila vystoupení 
kapel Homer Street, Totální nasa-
zení, DOA rock a Pilsen QUEEN Tri-
bute Band, která byla rovněž velmi 
hojně navštěvována početnými di-
váky.  
Na pódiu před MKIS se po blue-
grassové Vysoké trávě představila 
Myslivecká kapela Atlas Mirka Če-
pického a zahrála písničky pro dří-
ve narozenou generaci. 
V budově č.p. 50 pod schody u 
radnice byla otevřena výstava ob-
razů a fotografií, na terase pod 
radnicí už tradičně trůnili ve svých 
klecích králíci, holubi a drůbež, kte-
ré vystavovali členové Českého 
svazu chovatelů. V Kostele Nane-
bevzetí Panny Marie celebroval 
poutní mši Mons. Josef Žák. Spor-
tovci si nenechali ujít tenisový pou-

ťový debl, příznivci malých modelů 
měli možnost sledovat v akci vý-
robky modelářů na louce za firmou 
HESTI, při cestě na Otov. Pro děti 
a jejich rodiče bylo otevřeno i Mon-
tessori centrum Pelíšek v budově 
č.p. 55 na náměstí Míru, které na-
bízelo kromě herny i možnost ven-
kovních her v parku a výrobu pla-
cek a náramků.  
Příznivci trochu netradiční zábavy 
se sešli na louce pod škvárovým 
hřištěm na NOISSY PIONEERS 
STAGE s elektronickou hudbou. 
Davy lidí, hlavně s dětmi, pak kor-
zovaly Žižkovou ulicí na školní hřiš-
tě, kde byly umístěny pouťové 
atrakce a kdo sebou měl „dlouhý 
peníz,“ mohl svým ratolestem do-
přát chvilku té pravé dětské zába-

Forsterová Pinkrová 

Ženy A 

Malá 

Zichová Faltínová 

Frenzel 

Ženy B 

Nad čím se pořád zamýšlet? 
Myslet, vymýšlet, přemýšlet. 
Slova do učebnice českého jazy-
ka. Nechat někoho myslet za se-
be. Vymýšlet si blbosti. Přemýš-
let.  Všechno to je hezké. Ale 
myslí, přemýšlí vymýšlí jeden či 
několik lidí. Většinu pak spíše 
zajímají výsledky. Teď je právě 
doba, kdy se někde vymyslelo, 
že se budou obnovovat polní 
cesty.  Jedna  by měla vést ze 
Zámělíče od železniční zastávky 
k poběžovické rokli za hřbito-
vem, kde kdysi sídlilo strašidlo. 
Tato cesta tu je od nepaměti. 
Na její levé straně se košatí sta-
ré jabloně a hruška. Na pravé 
sem tam nějaký jeřáb zasazený 
v době, kdy jako ochránce příro-
dy působila v Poběžovicích paní 
učitelka Pudivítrová. Cesta je 
rozježděná, plná louží. Ale hezky 
by se po ní procházelo, kdyby 
měla zpevněný povrch. A vede 
(tedy spíše vedla) až k poběžo-
vickému hřbitovu. Takže návrh 
na obnovu či spíše opravu jedné 
polní cesty je vymyšlen. A má i 
smysl. Bohužel – zamyslel se ně-
kdo kompetentní nad tím, proč 
zmizela přímá cesta mezi vsí 
Sedlec a vsí Zámělíč?  Kdyby by-
la, bylo by se po ní hezky jezdilo 
i cyklistům. A sedlečtí by měli 
blíže na vlak. I když to už pozdě. 
I vláčky motoráčky jen dožívají. 
Kdybych to byl býval věděl, tak 
bysem tam nechodil…“ 
Ten slavný český podmiňovací 
způsob! Kdyby mocní nejen 
mysleli, ale i přemýšleli, tak by 
toho jistě tolik nedovolili „zvo-
rat“. Ale pozdě bycha honit. Mu-
síme být vděční i za to, že ten 
pokrok je alespoň o krok. 
          Marie Špačková 

Voják 

Třešňák Teska 

Muži A 

Muži B 

Muži C 

Dirk 

Gleissl Schreiner 

David 

Maršík Potočňák 

pokračování na str. 2. 



 

 

  

 

stránka 2 

Klikotoč - malý, ručně poháněný kolotoč, 
jehož kliku obsluhovala fyzicky zdatná ko-
lotočářka. 

Kabát revival west přilákal značný počet 
posluchačů. 

Na EXTRA BAND revival pak ještě několik 
desítek posluchačů dorazilo. 

Slánská kapela TOTÁLNÍ NASAZENÍ je u 

posluchačů rovněž velmi oblíbená.  

Své příznivce si našly i nedělní kapely, ja-
ko třeba Betr Bende & Big Band, kteří vy-
stoupili jako předposlední. 

Panorama  
u d á l o s t í 

vy. Žižkova ulice byla lemována 
prodejními stánky, kde bylo k 
dispozici jak různé občerstvení, 
hračky, perníkové zboží, tak i 
další, naprosto nezbytný a pro 
každou domácnost „ten nejpo-
třebnější sortiment...“ 
Nedělní program na hlavní scé-
ně začal v 16 hodin vystoupe-
ním domažlické kapely ZA-
STODESET a na ní navázalo 
horšovskotýnské uskupení Sep-
tic people. Vrcholem nedělního 
kulturního vyžití bylo předsta-
vení kapely Big band Petra 
Bendeho, známého účastníka 
televizní soutěže Superstar. Je-
ho vydařený koncert si vyslech-
lo opět početné posluchačstvo. 
Nedělní přehlídku pak uzavřela 
hard-rocková kapela Doga z 
Karviné. 
Před MKIS preludovala od 14 
hodin svérázná dechová kapela 
z Německa, kterou později vy-

střídala česká dechovka Nová 
Stavovanka Jana Votruby. Mi-
lovníci dechovky, ačkoli někteří  
z nich nebyli z předvedené pro-
dukce  právě nadšeni, si tak i 
letos, alespoň co se žánru týká 
přišli na své. K tomu jim byla 
nade schody čepována výborná 
jedenáctka Velkopopovického 
kozla za bezkonkurenčně nej-
nižší cenu - 25.-Kč. Jinde se to-
tiž cena jedenáctistupňového 
piva pohybovala od 30 do 40.-
Kč. 
Vrcholem nedělního programu 
byla akce Návrat do historie 
Poběžovic III, při níž byli diváci 
v průběhu dne svědky několika 
historických průvodů městem, 
ukázek jezdecké stáje Prela, 

ukázek historického sokolnictví, 
vystoupení skupiny historického 
šermu Duellanti z Hořovic, vy-
stoupení taneční skupiny Srdco-
vé eso, mohli se zaposlouchat 

do dobové hudby kapely 
Góthien, viděli stánky středově-
kých řemesel a jarmark, či Díl-
nu u mnicha. Někteří neodolali 
a svezli se i na „klikotoči.“ Vel-

kou pozornost malých i dospě-
lých diváků upoutalo rovněž ve-
selé vystoupení dvou komiků u 
hlavního vchodu do zámku, 
kteří pobavili svým vtipným 
programem všechny přítomné.  
Letošní pouť bude díky hlavní   
organizátorce, slečně Dominice 
Adamcové, jejím pomocnicím a 
pracovníkům Služeb města Po-
běžovice patřit mezi ty dosud 
nejpovedenější.        VoK 

dokončení ze str. 1. 

Výběr z usnesení 75. jednání RM Poběžovice, ze dne 17.07.2017 
§ RM schvaluje pojistnou smlouvu číslo: 86146457-18 s Českou pojišťovnou, a.s., na 

pojištění originálních permanentní historických listin města Poběžovice v době jejich 
výstavy v obřadní místnosti Městského úřadu v Poběžovicích ve dnech 21.7.-24.7.2017, 
s výší pojistné částky 22 402.-Kč, a pověřuje starostu jejím podpisem. 

§ RM schvaluje pořízení kamerového systému se 4 kamerami a záznamovým zařízením, s 
možností zaznamenávat pohyb osob i v noci, které budou rozmístěny ke střežení objek-
tů města, s pořizovací cenou do 35 000.-Kč. 

§ RM schvaluje výměnu elektrického rozvaděče v místnosti v přízemí budovy č. p. 55 na 
náměstí Míru v Poběžovicích s tím, že rozvaděč bude osazen novými komponenty tak, 
aby bylo možno provést revizi elektrického rozvodu v pronajímaných místnostech. 

§ RM souhlasí s přijetím účelově určeného finančního daru Základní školou Poběžovice, 
okres Domažlice, od obecně prospěšné společnosti WOMEN FOR WOMEN, ve výši 
62 146.-Kč v rámci projektu „Obědy pro děti,“ a souhlasí s uzavřením příslušných daro-
vacích smluv. 

§ RM bere na vědomí žádost spolku Poběžovice-Ronsperg, z.s., o dlouhodobé poskytnutí 
jedné sady klíčů od objektu poběžovického zámku a nesouhlasí s poskytnutím těchto 
klíčů spolku s tím, že klíče od poběžovického zámku nebudou dlouhodobě poskytovány 
nikomu a to na základě vyjádření Odboru výstavby a životního prostředí při MěÚ Pobě-
žovice, ve kterém se vzhledem ke stavebnímu stavu objektu nedoporučuje vstup ja-
kýchkoliv cizích osob. 

§ RM schvaluje na základě usnesení Zastupitelstva města Poběžovice č. ZM-17-17.06.22-
5, ze dne 22. 6. 2017 Smlouvu o kontokorentním úvěru č. 0762088379/17 s Českou 
spořitelnou, a.s., a pověřuje starostu jejím podpisem. 
Výběr z usnesení 76. jednání RM Poběžovice, ze dne 24.07.2017 

§ RM schvaluje záměr města pronajmout část pozemku p.č. 53 o výměře 56,5 m2 v k.ú. 
Poběžovice na zahrádku. 

§ RM bere na vědomí zápis z konkurzního řízení ze dne 24.7.2017 a jmenuje na vedoucí 
pracovní místo ředitele příspěvkové organizace Základní škola Poběžovice, okres Do-
mažlice, Masarykova 282, 345 22 Poběžovice od 1.8.2017 Ing. Petra Lehnera... 

§ RM schvaluje s účinností od 1.8.2017 nový platový výměr ředitele Základní školy Pobě-
žovice.  

§ RM schvaluje připravenou výzvu k podání nabídek na výměnu oken, balkonových sestav 
a vstupních dveří v bytovém domě č.p. 145 v Krátké ulici a ukládá starostovi rozeslat ji 
třem odborným firmám s termínem pro podání nabídek do 11.8.2017. 

§ RM schvaluje záměr města prodat část pozemku p.č. 307 (dle nového GP pozemek p.č. 
307/2) o výměře 40 m2, druh pozemku ostatní plocha, ostatní komunikace a část po-
zemku p.č. 301 (dle nového GP pozemek p.č. 301/3) o výměře 375 m2, druh pozemku 
ostatní plocha, ostatní komunikace, vše v k.ú. Šibanov. 

§ RM souhlasí se zřízením speciální třídy v Mateřské škole Poběžovice pro děti se speciál-
ními vzdělávacími potřebami, pro školní rok 2017/2018. 
Výběr z usnesení 77. jednání RM Poběžovice, ze dne 14.08.2017 

§ RM přiděluje s účinností od 1.9.2017 byt č. 7 v Domu s pečovatelskou službou Poběžo-
vice...  

§ RM schvaluje Povodňový plán města Poběžovice v předloženém znění. 
§ RM vyhlašuje vítězem výběrového řízení zakázky malého rozsahu na akci „Výměna 

oken, balkonových sestav a vstupních dveří v bytovém domě čp. 145 v ul. Krátká, Po-
běžovice,“ firmu Stepan service s.r.o., Masarykova 475, 344 01 Domažlice, která před-
ložila nejnižší cenovou nabídku 457.189.- Kč bez DPH, 525.767.-Kč vč. DPH. 

§ RM schvaluje smlouvu o dílo č. NA270366 s firmou Stepan service s.r.o., IČO: 291 06 
575, se sídlem Masarykova 475, 344 01 Domažlice na realizaci zakázky malého rozsahu 
na akci „Výměna oken, balkonových sestav a vstupních dveří v bytovém domě čp. 145 
v ul. Krátká, Poběžovice,“ a pověřuje starostu jejím podpisem. 

§ RM bere na vědomí rozhodnutí a stavební povolení Odboru dopravy MěÚ Domažlice na 
stavbu polních cest HPC 2 a VPC 6 v k.ú. Ohnišťovice. 



 

Almary, truhly, sesle, stůl a suden 
- bez nich není pravá "sence". 
Škoda jen, že nejen na Chodsku, 
ale i na jiných místech jihozápad-
ních Čech, ale i za hřebenem Šu-
mavy a Českého lesa, je již po léta 
selský či lidový nábytek už pouze 
záležitostí muzejních sbírek a 
skanzenů, či jak se v Bavorsku říká 
"muzeí venku" (Freilicht museum) 
- případně patří v jednotlivých 
exemplářích či v souborech (velmi 
často se ovšem jedná o někdy ne-
zdařilé kopie a také o komerční 
kýč, zcela libovolně a neorganicky 
přejímající tzv. lidové prvky) do 
vybavení rekreačních stavení cha-
lupářů a soukromých sběratelů. 
Módní obliba tohoto nábytku je sa-
mozřejmě dostatečně známá. Bylo 
a je ovšem sporné, zda pojmeno-
vání lidový nebo selský, také ven-
kovský - termín lidový je v textu 
ponechán jako orientační název - 
nábytek, je zcela přesné. Samo-
zřejmě, že patřil po desetiletí sku-
tečně k vybavení venkovských sta-
vení, chalup a statků, ale na vesni-
ci byl zhotovován zcela výjimečně. 
O tom nás přesvědčují např. zápi-
sy z Tereziánského katastru z po-
loviny 18. století, kde u řemesel 
na vesnici je nejčastěji uváděn to-
lik potřebný kovář, jako často jedi-
ná profese tehdejšího venkova. 
Nábytek pro vesnici se vyráběl ve 
městě a byl tam velmi často i ma-

lován. Venkovský zá-

kazník pak měl samozřejmě při ob-
jednávce hlavní slovo a lidová ná-
paditost při zdobení byla hlavním 
znakem těchto řemeslnických vý-
robků. Následující pojednání je 
ovšem jen velmi kusou první infor-
mací o jinak velmi zajímavé a roz-
sáhlé oblasti dějin hmotné kultury 
malého města a venkova dvou 
sousedících území a příslušná pro-
blematika byla velmi podrobně 
zpracována - hlavně v Bavorsku - 
ve vědeckých publikacích. Nejstar-
ší doklady - reálie - lidového ná-
bytku pocházejí z období po třice-
tileté válce. Ta poznamenala na 
několik desetiletí české i německé 
kraje nejen zpustošením měst a 
venkova, zničením hmotných stat-
ků a zruinováním zemědělství, ob-
chodu a živností, ale především a 
nejcitelněji byla střední Evropa po-
stižena značným úbytkem obyva-
telstva následkem pobití, úmrtí na 
zranění, hladu a epidemií a také 
vyhnáním z původních domovů. 
Vylidněné a zpustošené oblasti 
ještě mnoho let po hrozné vojně 
živořily a teprve další generace se 
pozvolna vracela do normálního ži-
votního běhu, a tak opět zhruba 
po třiceti letech - kolem roku 1670 
- lze datovat první dochované vý-
robky. Na Chodsku patří pravděpo-
dobně podle vyjádření odborníků 
do této doby, jako jeden z nejstar-
ších zachovaných kusů svého dru-
hu, tzv. Kozinův stůl tvořící část 

expozice v Kozinově statku v Úje-
zdě. Byl tedy zřejmě současníkem 
čelného chodského rebela, ale zda 
patřil skutečně do vybavení rodiny 
Sladkých, nelze už s určitostí říci, 
neboť autentický dobový inventář 
není k dispozici. Podobně je tomu i 
v sousedním Bavorsku, kde nej-
starší kusy lidového nábytku rov-
něž pocházejí z poslední třetiny 
17. století. Jedná se o starobylou 
skříň ze Schwarzachu u Bogenu, 
nedaleko českých hranic z r. 1665, 
z gotteszellského údolí rovněž v 
Bavorském lese pak pocházejí 
truhly z let 1670 -1680 a přímo 
uvedené datování - r. 1697 - nese 
truhla s císařským orlem. Tento 
nábytek, určený jak pro malá měs-
tečka, tak pro venkovská stavení 
byl ovšem nebarevný, v přírodní 
podobě, nejvýše natírán volskou 
krví - v Bavorsku i v Čechách, stej-
ně jako stěny, trámoví a další dře-
věné části tehdejších obydlí - a  
zdoben velmi skromně rytým de-
korem, povětšině geometrickými 
obrazci - růžicemi, hvězdicemi, 
kruhy i čtvercovým ornamentem, 
kříži a monogramy a ojediněle - 
viz zmíněná truhla - i orlem. 
Je pozoruhodné ovšem, že po r. 
1700 na několik desetiletí hmotné 
doklady lidového venkovského ná-
bytku mizí. 
Pro uvedenou dobu - jedná se o 
vrcholné baroko v jeho závěrečné 
fázi (cca v letech 1730-50) - bylo 

pro skladbu užívaných barev v ná-
těrech, textiliích apod., typické 
preferování spíše tmavých nebo 
tlumených tónů, při současném 
užití zlata jako důležitého, ba do-
minantního dekorativního materiá-
lu. Bylo tomu ovšem spíše ve vý-
zdobě chrámových interiérů nebo 
ve světském prostředí ve šlechtic-
kých zámcích, či domech majet-
nějších měšťanů. Například barvy 
oděvů byly převážně v tmavých 
odstínech modré, hnědé, zelené a 
karmínové či červené, nicméně je 
již patrný značný ústup od v se-
dmnáctém století zejména v měš-
ťanském prostředí nejužívanější 
černé. 
Skutečnou změnu barevnosti však 
znamenalo rokoko, ve své podsta-
tě uvolněný, ba frivolní umělecký 
styl, vstupující dosti nevázaně na 
scénu společenského vkusu pro-
střednictvím tehdejšího versailles-
kého dvora regenta orlénského, 
zastupující několik let - od r. 1715 
- nezletilého následníka trůnu. Ro-
koko se ve Francii zabydlilo již ve 
třicátých létech a na českém a ba-
vorském území vlastně přišlo s 
pluky krále Ludvíka XV. na počát-
ku let čtyřicátých, za válek o dě-
dictví rakouské - nebo také zemí 
koruny české v letech 1741- 42. 
Tehdy s Francouzi a jejich bavor-
skými a saskými spojenci na pod-
zim jednačtyřicátého roku (spolu s 
okupační-

pokračování na str. 4. stránka 3 

Vážení občané, 
rádi bychom vás pozvali na veřej-
nou besedu o novém územním 
plánu Poběžovic. 
 

Účelem tohoto neformálního se-
tkání je: 
§ představit celý proces pořízení 

územního plánu 
§ seznámit vás s dílčími výsledky 

1. etapy - Doplňujícími prů-
zkumy a rozbory 

§ seznámit vás s předběžným vy-
hodnocením podnětů a záměrů. 

 

Veřejné besedy se uskuteční 
ve dvou dnech: 
 

ve čtvrtek 14. 9. 2017 
a v pátek 15. 9. 2017. 
 

Ve čtvrtek 14. 9. 2017 od 
16:00 společná beseda pro Oh-
nišťovice a Zámělíč v hasičár-

ně v Poběžovicích.   
 

Poté od 18:00 společná beseda 
pro Poběžovice, Šibanov a Se-
zemín rovněž v hasičárně v Po-
běžovicích. 
 

V pátek 15. 9. 2017 od 17:00 
beseda v Šitboři v místní hos-
podě a od 19:00 v Sedleci na 
poštovním úřadě. 
 

Po dokončení průzkumů, koncem 
září 2017, bude pořizovatel praco-
vat na návrhu zadání. To bude 
zveřejněno na internetových strán-
kách obce a kdokoli se k němu bu-
de moci písemně vyjádřit. Uprave-
né zadání schválí zastupitelstvo a 
teprve poté bude následovat zpra-
cování návrhu územního plánu – 
tedy již návrh konkrétní řešení. O 
dalším postupu vás budeme včas 
informovat.     Mgr. Hynek Říha 

Několik obrázků z akce „Poběžo-
vice v dobách baroka,“ která se 
uskutečnila 23.7.2017. 

Občané, jenž se přišli podívat na 
přednášku o „světci baroka,“ Janu 
Nepomuckém, kterou přednesl 
prof. Vít Vlnas (druhý zprava). 

V dobových kostýmech program 
doprovázeli i Dominika Adamcová 
a starosta Hynek Říha.  

Poběžovické soše svatého Jana Ne-
pomuckého požehnal farář Libor 
Buček.    

Foto J. Jansa, text Vok 

Rodinné a komunitní Montessori 
centrum Pelíšek má za sebou tří-
měsíční zkušební dobu. Pomalu a 
jistě si Pelíšek zvyká na vás a vy 
na něj. Mnozí z vás ho navštěvuje-
te pravidelně a učíte se využívat 
smysluplně Montessori připravené 
prostředí. Od září nabídne Pelíšek 
další nové aktivity, do kterých své 
děti můžete přihlásit. Myslíme ale i 
na dospělé členy rodiny, a 
tak i pro ně chystáme vy-
žití v podobě cvičení, tvo-
ření či lékařských besed. 
Kompletní seznam nabíze-
ných aktivit naleznete na 
FB profilu centra či na we-
bových stránkách http://
centrumpelisek-
cz.webnode.cz/. Za jednu 
z velmi vydařených akcí 
lze považovat první pří-
městský tábor, jenž probě-
hl v týdnu od 7. do 11. 
srpna. S dětmi jsme si při-
pomněli příběh Jana Tles-

kače, luštili záhadu hlavolamu a 
sbírali 13 bobříků. Díky laskavosti 
MěÚ Poběžovice mohly děti na-
hlédnout do zámecké kaple, což 
z důvodu dlouholetého uzavření 
zámku, bylo pro všechny účastníky 
tábora velkým zážitkem.  Táboro-
vá skupina dětí pracovala skvěle a 
potvrdila nám tak, že Pelíšek 
v Poběžovicích má smysl.  

Eva Vondrašová 

V sobotu 19. srpna se v Zámělíči 
uskutečnilo setkání bývalých i sou-
časných Zámělíčanů a jejich přátel 
a příznivců. Na pravém břehu po-
toka Pivoňky se sešlo téměř deva-
desát lidí různého věku. Nejstarším 
účastníkem byl pan Josef Anderle, 
který se právě v srpnu 2017 dožívá 
92 let. V Zámělíči žije od roku 
1945. Nejmladším bylo několika-
měsíční miminko z rodu Volfů a 
Matějků, které sem doprovodila 
kromě maminky i prababička a ba-
bička. Setkání začalo povídáním o 

dějinách Zámělíče a pak už se bavil 
každý s každým. Hlavními organi-
zátory byla současná generace zá-
mělíčských „padesátníků“ - tři brat-
ři a jejich ženy z rodu Pávů, Milada 
Sekyrková, roz. Špačková a Hanič-
ka Hampeková, roz. Rubášová. Ti 
připravili pohoštění. Dík patří i 
sponzorům, panu Vlad. Hessovi a 
panu Pávovi. Popovídat si přišel i 
starosta Poběžovic Hynek Říha. I 
počasí Zámělíčským přálo. Snad se 
vše zopakuje za dva roky (Záme-
ilnicz 1379-Zámělíč 2019).        MŠ 
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ROK 2017  

 

Poběžovice:  
září: 13.9., 27.9. 
říjen: 11.10., 25.10.  
 

Ostatní obce:  
září: 12.9., 26.9. 
říjen: 10.10., 24.10. 

mi nařízení-
mi nových 

pánů v Praze i v obsazených úze-
mích Čech) vstupují do českých 
měst i na český venkov způsoby 
neslýchané a nevídané, šokující do 
té doby klidné a usedlé obyvatele 
mezi Berounkou a Vltavou, na 
Radbuze, Úhlavě a Úslavě i v povo-
dí Mže. Samozřejmě že tomu bylo 
především u chování důstojnického 
sboru a administrativy maršálů 
Belle-lsleho a Brogliego, kteří si 
přivezli vedle spousty často zbyteč-
ných věcí jistě i nový, nezvykle 
světlý a zdobený nábytek. 
Ale nejen tento původní, ostatně 
za půl roku vedle jiného ponechaný 
za kvapného ústupu ze země před 
nastupujícími tereziánskými vojsky 
v létě r. 1742, ale vzápětí i nový 
mobiliář šlechtických sídel, impor-
tovaný francouzský napodobující se 
zjevným zalíbením. A tak na rozdíl 
od francouzské armády nový náby-
tek i oděv, nehledě na mravy a dal-
ší prvky nového slohu se pozvolna 
v Čechách, Rakousích i Bavořích 

usadily. Koneckonců již několik let 
předtím zmíněný vkus a názory se 
uchytily i na vídeňském dvoře pří-
chodem lotrinského vévody Fran-
tiška Štěpána, jako manžela Marie 
Terezie (přicházel z oblasti fran-
couzského kulturního vlivu), třeba-
že mladá panovnice tak vehement-
ně a úspěšně s Francouzem a Ba-
vorem bojovala. 
Rokokový styl nebyl ovšem výluč-
nou záležitostí aristokratických kru-
hů. Pomalu, ale jistě vnikal i do za-
řízení měšťanských domů a poslé-
ze venkovských chalup. Trvalo to 
ovšem několik desetiletí, nicméně 
právě v jeho přijetí je právě počá-
tek později tak obdivované barev-
nosti a zdobnosti lidové tvorby v 
Čechách a na Moravě - v Německu 
nikdy nebylo tolik zářivé pestrosti 
jako v českých zemích - zejména u 
lidového kroje, keramiky a samo-
zřejmě i nábytku. Objevila se celá 
škála nových barev - zlatohnědé čili 
mordové, rumělka čili ponceau 
(francouzsky maková červeň), 
blankyt jinak azur, světlezelená 

zvaná seladon, slonově šedá a kré-
mová, růžově - pomerančová barva 
svítání známá jako aurore (jitřen-
ka), violet čili fialková a další. Také 
květy, do té doby spíše stylizované 
a nebarevné se v barvách a jiném 
uspořádání (nejčastěji kytice) obje-
vují na španělských stěnách a ta-
petách, modré či zelené kresby na 
porcelánu, na čalouněném nábytku 
i na stropech. Světlý podklad - ne 
vždy bílý - byl také novinkou a čas-
té bylo delikátní zlacení asymetric-
kých dekorativních křivek (rocaille, 
odtud rokoko). Štukatura aristokra-
tických sídel i chrámové architektu-
ry ve zjednodušené podobě, ale 
často s ilusorním stínováním byla 
přenášena do prostších staveb 
městských - za příklad může po-
sloužit dochované stropní trámoví 
ze dnes již neexistující hospody na 
Domažlickém předměstí v Klato-
vech, dochované v tamním muzeu, 
které je bíle natřené a má ukázko-
vou rokokovou zelenou dekorativní 
kresbu.   Pokračování příště. 

PhDr. Jan Vogeltanz 

dokončení ze str. 3. 
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Prodej   slepiček 
 

Drůbež Červený Hrádek prodá-
vá slepičky typu Tetra hnědá a  

Dominant ve všech bar-
vách z našeho chovu !  
Stáří 14 - 19 týdnů.  
Cena 149 - 180,-Kč/ks.                                
Prodej: 16. září a 14. října  
2017 Poběžovice -  u vlakové-
ho nádraží – 18.15 hodin.    
                                                                                                       

Při prodeji slepiček - výkup králičích kožek - 
cena dle poptávky.   
Informace:  Po - Pá  9.00 – 16.00 hodin na tele-
fonním čísle: 601576270, 728605840. 

  

UPOZORNĚNÍ 
pro obec 

 

Š I T B O Ř 
  

Dne 8. září 2017  
 

bude  
přerušena dodávka 

elektřiny pro domy č.p.  
1, 2, 4, 5, 6, 7, 8, 12, 13, 

14, 18, 20, 22, 23, 26, 30, 
33, 34, 35, 36, 38, 40, 41, 
42, 43, 46, 52, 53, 54, 55, 

56, 60, 61, 62. 
Vše v rámci plánované  

odstávky, ohlášené firmou 
ČEZ Distribuce. 

Info na:  
www.pobezovice.cz 

  

 
 

Zdravíme všechny děti i rodiče, SIL-
NÝ KAKAO je opět tady…!!!  
Mtb – silný kafe zve na SILNÝ KA-
KAO, dětské závody odstrkovadel, 
tříkolek a kol. 
KDE: start/cíl tradičně v horní části 
parku v Poběžovicích 
KDY: neděle 3. září, registrace od 
14:00, start první kategorie 14:30 
STARTOVNÉ: DOBROVOLNÉ 
HELMA POVINNÁ 
KATEGORIE: 
předškoláci mladší a starší 
1. – 2. třída chlapci/dívky 
3. – 4. třída chlapci/dívky 
5. – 6. třída chlapci/dívky 
7. – 9. třída chlapci/dívky 
Sportovní akce proběhne pouze 
v areálu parku. Nebude se vjíždět 
na silnici.  
 Info: fb – mtb silný kafe  

Dne  
22.8.2017  
oslavil  
92. narozeniny 
pan  

Josef  
Anderle 
ze Záměliče.   
 

Srdečně  
blahopřejí a do  
dalších let pevné 
zdraví přejí  
dcery s rodinami.  
 

Už počtvrté jsme se sešli v sobotu 
odpoledne na políčku, které je ve 
vlastnictví města a obhospodařuje 
jej p. Bláha, kterému tímto děkuje-
me za úpravu povrchu (posekání, 
uklizení). Počasí se odpoledne 
umoudřilo, přestalo pršet a sluníčko 

nás také podpořilo. Modelářů se se-
šlo na tři desítky, k vidění byly 
bugatky poháněné motory benzíno-
vými i elektromotory, letadla růz-
ných typů a tvarů, praktická ukázka 
vývoje benzínových motorů pana J. 
Schröpfera.  Modelář z Prahy přivezl 

maketu Mig 21 poháněnou elektro-
turbínou (dmychadlem). Dále nám 
předvedl špičkovou akrobacii vrtul-
níků p. M. Hubený z LMK Klenčí pod 
Čerchovem, který si u diváků vy-
sloužil potlesk!   
Poděkování za hladký průběh akce 
patří p. J. Buchalskému, L. Glatzovi, 
všem zúčastněným modelářům a 
podpoře města Poběžovice.     

Josef Jansa 

Je nejstarším občanem v Zámělí-
či, který sem přišel se svými 
rodiči už v roce 1945 a dosud se 
stará o statek a zahradu. Spolu s 
manželkou vychovali tři dcery, 
které rodičům pomáhají.  
Pan Josef Anderle pracoval vždy 
v zemědělství, měl rád koně, 
choval holuby. I ve svém věku je 
velmi pracovitý, stará se o svoji 
manželku a také rád vypráví o 
svém mládí. Je skromný a 
upřímný, vždy se staral hlavně o 
rodinu a měl rád svoji práci. S 
přáním, aby mu stále sloužilo 
zdraví a aby si užil v pohodě co 
nejvíce dalších let  

občané Zámělíče.   

  

Dne 13. srpna 2017 
jsme vzpomněli  

devatenáctého 
smutného výročí, 

kdy nás navždy opustil 
pan 

Jan Duffek 
z Poběžovic. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nikdy nezapomenou  
manželka Anna, syn Jan 
a dcera Hana s rodinami. 


